
 

RNDr. JITKA SEITLOVÁ  

MÍSTOPŘEDSEDKYNĚ  

 

Je nemocnice v Odrách zachráněna? 

Občané z Oderska (volebního obvodu č. 63) se na paní místopředsedkyni 
a svou senátorku obrátili v obavě ze zhoršení dostupnosti rychlé a akutní 

péče. Řediteli Městské nemocnice v Odrách byl ze strany Všeobecné 
zdravotní pojišťovny (dále „VZP“) sdělen záměr neobnovení smlouvy na 
rok 2025 pro interní oddělení. Na písemnou interpelaci senátorky řediteli 

VZP byla sdělena příznivá odpověď o dalších jednáních s městem a 
v případě nedohody uzavření smlouvy na další roky.    

V současné době má nemocnice 24 lůžek pro hospitalizaci osob na interním 
oddělením a pětiletá smlouva s VZP by měla končit ke konci letošního roku. 
Neprodloužení smlouvy by znamenalo zaniknutí možnosti této hospitalizační péče 

v Oderské nemocnici. 

Spolu s místní zastupitelkou Elen Vahalíkovou a krajskými zastupiteli Jiřím 

Navrátilem a Bohumilem Niemiecem vedla paní senátorka řadu jednání s 
nejvyššími představiteli VZP. Hlavními argumenty byla zejména nižší než 

celorepubliková úroveň lůžkové kapacity na Odersku a nejasná další strategie 
nemocniční péče regionu. Dopisem se paní místopředsedkyně obrátila na ředitele 
VZP s žádostí o prošetření a zvážení situace. V minulých dnech bylo doručeno 

vysvětlení a příznivá odpověď.  

Ředitel VZP Ing. Zdeněk Kabátek písemně ujistil, že ze strany pojišťovny budou 

dále se zřizovatelem nemocnice a poskytovatelem zdravotních služeb v příštích 
týdnech vedena další jednání o případné transformaci (denní stacionář interní péče 
apod.). Pokud by nedošlo k dohodě mezi městem a VZP, smlouva bude 

s pojišťovnou prodloužena například o další dva roky. 

Senátorka Jitka Seitlová říká: „Jsem ráda, že se podařilo znovu otevřít jednání o 

závažnosti a dopadech navržené transformace nemocnice v Odrách pro občany 
regionu. Zavádění nových lékařských metod do praxe jistě do budoucna změní 
v celorepublikovém vyhodnocení požadavky na lůžkovou péči nemocnic. Pozitivně 

však hodnotím sdělení pana ředitele, že ke změnám dojde až po vyhodnocení 
dostupnosti péče a zejména po dohodě se zřizovatelem, kterým je v případě 

Oderské nemocnice vedení města Odry.“    

 

V Přerově dne 16. června 2024. 

 

Přílohy:  

Dopis senátorky a místopředsedkyně Senátu PČR řediteli VZP ČR Ing. Zdeňku Kabátkovi 

Odpověď ředitele VZP senátorce a místopředsedkyni Senátu PČR RNDr. Jitce Seitlové 

 

Zpracovala: Mgr. Kristýna Lauschová (lauschovak@senat.cz, 736 491 225). 
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Jitka Seitlová

MÍSTOPŘEDSEDKYNĚ

V Praze dne 6. května 2024

Vážený pane řediteli,

obracím se na Vás ve věci městské nemocnice v Odrách, která je součástí mého senátního 
obvodu. V prosinci minulého roku byl řediteli nemocnice panu Ing. Martinovi Šmausovi 
sdělen ze strany Vaší regionální pobočky v Ostravě, ředitelem odboru zdravotné péče Ing. 
Michalem Vojáčkem, záměr neobnovení smlouvy na rok 2025 pro interní oddělení. Jedná 
se 24 lůžek z toho čtyři na jednotce intenzivní péče. 

Vedení městské nemocnice, město Odry, a podle posledních informací také 
Moravskoslezský kraj s touto redukcí vyslovili nesouhlas.

Na osobním jednání s představiteli města a panem ředitelem nemocnice mi byly přeloženy 
konkrétní informace a stavu dostupnosti lékařské péče na Odersku, které také mne vedou 
k pochybnostem o správnosti uvedeného záměru.

V okrese Nový Jičín je nedostatečná lůžková kapacita „interních lůžek“, a to pouze 3,2 
lůžka na stotisíc obyvatel. Celorepublikový průměr a také průměr na Ostravsku činí 5,2 
lůžek na stotisíc obyvatel. Není výjimkou, že nemocnice v Novém Jičíně přeposílá 
pacienty interního oddělení právě do nemocnice v Odrách. Záměr VZP naopak navrhuje 
převedení kapacity interního oddělení v Odrách na lůžka následné péče, kterých je v okrese 
dostatek a nebývají naplněna. 

V nemocnici v Odrách je připravováno rozšíření technického zázemí a garáží pro vozový 
park sanitek a rychlé lékařské pomoci. Uzavření příjmové ambulance pro internu mimo 
pracovní dobu, nutně související s uzavřením lůžkového provozu, by nepochybně 
blokovalo převozy.

Nejbližší nemocnice Nový Jičín, Hranice a Bílovec nemají dostatečnou kapacitu na 
převzetí vyššího počtu pacientů nyní zajišťovaných interním lůžkovým oddělením 
v městské nemocnici v Odrách.  Občané se obávají zhoršení dostupnosti rychlé a akutní 
péče na Odersku, záměr budí značné napětí široké veřejnosti. 

Za oprávněnou námitku proti záměru považuji zejména v souvislosti s výše uvedeným 
chybějící koncepci transformace lůžkových zařízení v kraji a na Odersku, tedy jasné a 
konkrétní zajištění dostupné péče na srovnatelné celorepublikové úrovni.    
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Vážený pane řediteli, zdravotní péče a její dostupné zabezpečení je jednou z vysoce citlivě 
vnímaných oblastí veřejného života naší společnosti. Jsem přesvědčena, že bez 
transparentního vysvětlení principů a konkrétních záměrů transformace nemocnic, a to 
nejen v regionu Oderska nelze změny provádět. 

Žádám Vás tedy o prověření správnosti navrhovaného záměru redukce lůžkového interního 
oddělení městské nemocnice v Odrách, který se v tuto chvíli nejeví přijatelný. Otevření 
jednání o změnách a transformaci nemocnic je možné teprve po předložení koncepce 
dostupnosti a zabezpečení zdravotní a lékařské péče v regionu. 

Děkuji za Vaši pozornost mému stanovisku a žádosti.

S úctou 

Jitka Seitlová 

Vážený pan  
Ing. Zdeněk Kabátek
ředitel VZP
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